

**THE AFRICAN ANTHROPOLOGIST**  
**L'ANTHROPOLOGUE AFRICAIN**

Vol. 17, Nos. 1&2, 2010

**Journal of the Pan-African  
Anthropological Association**

**Revue de l'Association  
panafricaine d'anthropologie**

CODESRIA would like to express its gratitude to the Swedish International Development Cooperation Agency (SIDA/SAREC), the International Development Research Centre (IDRC), the Ford Foundation, the MacArthur Foundation, the Carnegie Corporation, the Norwegian Agency for Development Cooperation (NORAD), the Danish Agency for International Development (DANIDA), the French Ministry of Cooperation, the United Nations Development Programme (UNDP), the Netherlands Ministry of Foreign Affairs, the Rockefeller Foundation, FINIDA, the Canadian International Development Agency (CIDA), the Open Society Foundations (OSFs), TrustAfrica, UN/UNICEF, the African Capacity Building Foundation (ACBF) and the Government of Senegal for supporting its research, training and publication programmes.

Le CODESRIA exprime sa profonde gratitude à la Swedish International Development Corporation Agency (SIDA/SAREC), au Centre de Recherches pour le Développement International (CRDI), à la Ford Foundation, à la Fondation MacArthur, à la Carnegie Corporation, à l'Agence norvégienne de développement et de coopération (NORAD), à l'Agence Danoise pour le Développement International (DANIDA), au Ministère Français de la Coopération, au Programme des Nations-Unies pour le Développement (PNUD), au Ministère des Affaires Etrangères des Pays-Bas, à la Fondation Rockefeller, à FINIDA, à l'Agence canadienne de développement international (ACDI), à l'Open Society Foundations (OSFs), au TrustAfrica, à l'UNICEF, à la Fondation pour le renforcement des capacités en Afrique (ACBF) ainsi qu'au Gouvernement du Sénégal pour le soutien apporté aux programmes de recherche, de formation et de publication du Conseil.

*The African Anthropologist* (TAA) is a bi-annual journal published by CODESRIA for the Pan African Anthropological Association (PAAA). First published in 1994 by the PAAA, it aims at stimulating debate among African and Africanist scholars on the teaching and practice of Anthropology as well as the development of methods and theories.

*L'Anthropologue Africain* (LAA) est une revue bi-annuelle publiée par le CODESRIA pour l'Association panafricaine de l'anthropologie (APA). Elle a été publiée pour la première fois en Décembre 1994 par l'APA avec pour objectif principal la stimulation de débats entre universitaires africains et africanistes aussi bien sur l'enseignement et la pratique de l'anthropologie que sur le développement des méthodes et théories.

Authors should not submit their manuscripts to other journals while *The African Anthropologist* is considering them for publication. Manuscripts should be sent to:

PAAA/APA – ICASSRT  
PO Box 1862 Yaoundé – Cameroon  
Tel: (237) 223 42 27 – Fax: (237) 222 18 73  
E-mail: [icassrt\\_paaa@yahoo.com](mailto:icassrt_paaa@yahoo.com)  
URL: <http://www.ethnonet-africa.org>

#### **Subscription Rates / Tarifs de souscription**

##### **Institutions**

USA/Europe/Asia – USA/Europe/Asie \$ 70  
Africa – Afrique \$ 60

##### **Individuals / Particuliers**

USA/Europe/Asia – USA/Europe/Asie \$ 40  
Africa – Afrique \$ 25

##### **Students / Etudiants**

USA/Europe/Asia – USA/Europe/Asie \$ 20  
Africa – Afrique \$ 16

All the remittances or checks must be sent directly to the PAAA Secretariat  
Les chèques doivent directement être envoyés au Secrétariat de l'APA.

1. Available at: <http://www.infoplease.com>; [www.islamicpopulation.com](http://www.islamicpopulation.com);
2. Available at: <http://www.unaids.org>; [www.childinfo.org](http://www.childinfo.org);
3. SA protectorate: [www.worldbank.org/data/databytopic/GNIPC.pdf](http://www.worldbank.org/data/databytopic/GNIPC.pdf).

ISSN 1024-0969

## Contents / Sommaire

<b>African Youth and Globalization: The Experience of Ethics Club in the Process of Socio-political Integration of the Youth in Cameroon</b>	
Herman Touo .....	1
<b>La Mosquée au Cameroun: espace public ou espace privé ?</b>	
Hamadou Adama .....	41
<b>Patriarchy and Institutionalised Sexism in the Nigerian University System: The Case of the University of Port Harcourt</b>	
Kinikanwo Aznunda Anele .....	63
<b>La participation des universitaires au processus de construction/reconstruction de l'espace public au Cameroun</b>	
Hilaire de Prince Pokam .....	81

